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Vážení spoluobčané.

také v úvodu tohoto zpravodaje bych Vás rád informoval o aktuálním dění v naší obci, 
především potom o dvou největších investičních akcích, které jsou v letošním roce v naší 
obci realizované. Co se týká dokončení rekonstrukce Kulturního domu ve Veselici, tak 
tam práce finišují a kolaudace se uskuteční 19. listopadu 2015. Předmětem kolaudace 
bude 6 bytů a současně chodníky umožňující přístup za víceúčelovou budovu, ale také 
příjezdová komunikace pro možnost odvozu odpadů a vývozu septiku. V současné 
době probíhá i výběrové řízení na nájemce do bytů, s nimiž bude uzavřená nájemní 
smlouva v polovině prosince letošního roku tak, aby se mohli do bytů nastěhovat ještě 
letos před Vánocemi. Na sobotu 5. prosince je připravený den otevřených dveří v celé 
víceúčelové budově, na který si Vás tímto dovoluji pozvat. Více informací o této akci 
najdete uvnitř zpravodaje. 

Tou další akcí je zbudování dvou vodních nádrží nad Suchdolem, kde se na konec 
měsíce listopadu také připravuje kolaudace. Veškeré práce jsou zde již ukončené, ale 
vlastní napouštění nádrží i stávajícího rybníka bude zahájeno až po kolaudaci. Věřím, 
že poté, co budou obě nádrže zprovozněny, poskytnou řádnou ochranu suchdolské 
hasičské zbrojnici, ale také přispějí k čím dál více diskutované problematice potřeby 
zadržení vody v krajině. 

Vedle těchto dvou dokončovaných akcí probíhá postupně příprava na jednu z dalších 
větších akcí, kterou bude výstavba hřbitova ve Vavřinci. V měsíci říjnu byla zbudo-
vána přípojka el. energie na pozemek, na němž bude hřbitov umístěný a také již byla 
na odkoupení potřebných pozemků uzavřena kupní smlouva. Začátkem roku 2016 bude 
pořízena projektová dokumentace na stavbu hřbitova a následně bude podána žádost 
o vydání stavebního povolení. Další postup při výstavbě hřbitova bude odvislý od  
finančních možností obce, ale snahou bude jeho výstavbu zahájit co nejdříve.  

Závěrem výše uvedených informací mně dovolte ještě několik vět k obsahu letáku, 
který najdete vložený v tomto zpravodaji. Cílem letáku je ještě více zlepšit informova-
nost občanů, ale i vlastníků rekreačních chalup na území obce. Jedná se o nový infokanál 
na rozesílání krátkých textových zpráv (SMS) na mobilní telefony, ale také na pevné 
linky. Pokud chcete dostávat co nejvíce informací o různých událostech v obci, jejichž 
výčet je uvedený v letáku, stačí se k odběru zpráv zaregistrovat některým z uvedených 
způsobů. Registrací si tak zajistíte možnost získávat informace i v případě, že jste mimo 
své bydliště, jako např. v zaměstnání, na nákupech či za zábavou. Infokanál umožňuje 
zasílání zpráv cíleně např. do jednotlivých místních částí, apod. Více informací získáte 
také na webových stránkách obce na adrese www.vavrinec.cz. 

Závěrem mně dovolte, abych Vám popřál hezký zbytek podzimu, klid do blížícího 
se období Adventu a  rodinnou pohodu.     

Miloslav Novotný, starosta obce
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USNESENÍ RO VAVŘINEC ZE ZASEDÁNÍ DNE 21. 9. 2015

• Rada obce bere na vědomí informace starosty obce a ing. Zdeňka Kakáče o výsledku 
schůzky se starostou městyse Sloup, na níž byl diskutovaný návrh obce Vavřinec 
na změnu katastrální hranice mezi k. ú. Vavřinec na Moravě a k. ú. Sloup v Morav-
ském krasu, vyvolanou záměrem zbudovaní nové příjezdové komunikace do lokality 
s rodinnými domy s byty zvláštního určení. Jmenovaní současně informovali o tom, že 
k návrhu obce nemá starosta městyse ing. Martin Mikulášek zásadních připomínek, ale 
konstatoval, že návrh bude projednaný na zasedání Zastupitelstva městyse Sloup.

• Rada obce bere na vědomí informaci místostarosty obce o výsledku jednání výrobního 
výboru na Svazku vodovodů a kanalizací města a obcí, na němž byla projednávána 
problematika přípravy akce „Vavřinec – napojení na skupinový vodovod Blansko“. 
Z jednání vyplynul pro obce Vavřinec úkol dořešit uzavření smlouvy na věcné břemeno 
pro vedení vodovodního řadu přes zahradu u RD čp. 1 ve Veselici.

• Rada obce Vavřinec souhlasí s návrhem smlouvy o zřízení zástavy k víceúčelové budově 
ve Veselici, jejíž uzavření je nutné pro splnění podmínek dotačního titulu Ministerstva pro 
místní rozvoj ČR, z něhož byla obci poskytnutá dotace ve výši 3,3 mil. Kč na zbudování 
6 bytů. Současně doporučuje Zastupitelstvu obce Vavřinec smlouvu projednat na jeho 
nejbližším zasedání.

• Rada obce schvaluje smlouvu o zřízení věcného břemene mezi obcí Vavřinec a E. ON 
Distribuce, a. s., F. A. Gerstnera 2151/6, 370 49 České Budějovice, na uložení zemního 
kabelu v pozemku p. č. 181/12, v k. ú. Vavřinec na Moravě, v souvislosti se zbudováním 
nové přípojky Nn k novostavbě RD čp. 45 ve Vavřinci.
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• Rada obce schvaluje smlouvu o poskytnutí dotace obci Vavřinec ve výši 40 000 Kč 
z rozpočtu Jihomoravského kraje na provoz Turistického informačního centra Veselice 
v roce 2015.

• Rada obce souhlasí se zveřejněním záměru na odprodej části pozemku p. č. 1298, k. ú. 
Suchdol v Moravském krasu, o jehož odkoupení požádal p. Jaroslav Kaderka, majitel 
objektu bývalého kravína v Suchdole.

• Rada obce souhlasí se zbudování samostatného vstupu do bytové jednotky v RD čp. 115 
ve Vavřinci.

• Rada obce bere na vědomí protokol o vazbách příspěvkové organizace MŠ Vavřinec, 
okres Blansko, Vavřinec 54, 67913 Sloup, jež dokládá hospodaření organizace za období 
1 – 6/2015.

• Rada obce bere na vědomí „Protokol o výsledku kontroly“ uskutečněné pracovníky 
Státního fondu rozvoje bydlení ČR na dodržování podmínek smlouvy o poskytnutí dotace 
v roce 2006 na výstavbu 6 bytů ve víceúčelové budově ve Vavřinci.

• Rada obce souhlasí s přístavbou bytové jednotky k provozovně skladu náhradních dílů, 
umístěného na pozemku p. č. st. 1295, k. ú. Suchdol v Moravském kasu.

• Rada obce schvaluje poskytnutí peněžitého daru ve výši 6 000 Kč p. Mojmíru Ditrichovi, 
bytem Vavřinec 94, za zajištění dopravy materiálu při realizaci stavebních prací v obci.

• Rada obce schvaluje poskytnutí peněžitého daru ve výši 13 900 Kč spolku Včela lidem 
z Veselice, za zajištění občerstvení při slavnostním otevření Muzea včelařství Morav-
ského krasu, které se uskutečnilo dne 29.8.2015.

• Rada obce souhlasí s rozpočtem akce „Prodloužení veřejného osvětlení do lokality 
Za humny“ ve Vavřinci, zpracovaném firmou MOPRE s. r. o. Vyškov, který činí 23 961 Kč 
bez DPH.

USNESENÍ ZO VAVŘINEC ZE ZASEDÁNÍ DNE 23. 9. 2015

• Zastupitelstvo obce schvaluje prodej části pozemku p. č. 279/20, k. ú. Veselice na Moravě, 
nacházejícího se v sousedství RD čp. 36 ve Veselici jeho majitelkám pí. Anně Stodolové 
a Mileně Vránové, za cenu zjištěnou vyhotovením znaleckého posudku. Všechny náklady 
spojené s převodem pozemků, jako např. úhradu správního poplatku za vklad kupní 
smlouvy do katastru nemovitosti a náklady s jejím vyhotovením hradí kupující.

• Zastupitelstvo obce schvaluje prodej části pozemku p. č. 457/1, k. ú. Veselice na Moravě, 
nacházejícího se v sousedství RD 30, p. Vlastimilu Němcovi, bytem Veselice 30, za cenu 
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zjištěnou vyhotovením znaleckého posudku. Všechny náklady spojené s převodem 
pozemků, jako např. úhradu správního poplatku za vklad kupní smlouvy do katastru 
nemovitosti a náklady s jejím vyhotovením hradí kupující.

• Zastupitelstvo obce schvaluje prodej pozemku p. č. 488/2 a části pozemku p. č. 457/9, 
vše k. ú. Veselice na Moravě, nacházejících se v sousedství RD 5, manželům Heleně 
a ing. Martinovi Sedlákovým, bytem Veselice 5, za cenu zjištěnou vyhotovením zna-
leckého posudku. Všechny náklady spojené s převodem pozemků, jako např. úhradu 
správního poplatku za vklad kupní smlouvy do katastru nemovitosti a náklady s jejím 
vyhotovením hradí kupující.

• Zastupitelstvo obce schvaluje záměr odkoupit část pozemku p. č. st. 9, nově označený 
jako pozemek p. č. 490, k. ú. Veselice na Moravě, od manželů manželů Heleny a ing. Mar-
tina Sedlákových, bytem Veselice 5, za cenu zjištěnou vyhotovením znaleckého posudku. 
Všechny náklady spojené s převodem pozemků, jako např. úhradu správního poplatku 
za vklad kupní smlouvy do katastru nemovitosti a náklady s jejím vyhotovením hradí 
kupující.

• Zastupitelstvo obce schvaluje prodej části pozemku p. č. 457/1, k. ú. Veselice na Moravě, 
nacházejícího se v sousedství RD 79, manželům Janě a Josefovi Jarůškovým, bytem 
Veselice 79, za cenu zjištěnou vyhotovením znaleckého posudku. Všechny náklady 
spojené s převodem pozemků, jako např. úhradu správního poplatku za vklad kupní 
smlouvy do katastru nemovitosti a náklady s jejím vyhotovením hradí kupující.

• Zastupitelstvo obce schvaluje prodej části pozemku p. č. 329/1, k. ú. Suchdol v Morav-
ském krasu, manželům Milanovi a Jiřině Mikešovým, bytem Suchdol 14, za cenu 
zjištěnou vyhotovením znaleckého posudku. Všechny náklady spojené s převodem 
pozemků, jako např. úhradu správního poplatku za vklad kupní smlouvy do katastru 
nemovitosti a náklady s jejím vyhotovením hradí kupující.

• Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu o zřízení zástavního práva k nemovitostem, a to 
pozemku p. č. st. 76 a budově čp. 17, jež je jeho součástí, to vše k. ú. Veselice na Moravě, 
ve prospěch Ministerstva pro místní rozvoj ČR, které prostřednictvím podprogramu 
117D51400 „Podpora výstavby podporovaných bytů“ pro rok 2014 podpořilo v uvedené 
budově výstavbu 6 bytů ev. č. 117D514000354.

• Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření č. 4/2015, kterým se navyšují příjmy 
ve výši 171,6 tis. Kč a výdaje navyšují o částku 347,6 tis. Kč. Rozdíl ve výši 176 tis. Kč 
bude krytý z přebytku hospodaření za rok 2014.

• Zastupitelstvo obce schvaluje Zadání změny Va1 Územního plánu Vavřinec, spočívající 
ve změně výměry plochy určené k zastavění u všech lokalit označených jako RI (rekreace 
individuální) z původní výměry max. do 25 m² na výměru max. do 60 m².
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USNESENÍ RO VAVŘINEC ZE ZASEDÁNÍ DNE 26. 10. 2015

• Rada obce bere na vědomí oznámení SÚ Blansko o zahájení řízení o povolení stavby: 
„VAVŘINEC – NAPOJENÍ NA SKUPINOVÝ VODOVOD BLANSKO“.

• Rada obce bere na vědomí zápis z jednání Finančního výboru dne 29. září 2015.

• Rada obce bere na vědomí rozhodnutí o povolení změny dokončení akce: B. j. 6 PB – VB 
Veselice, i. č. 117D514000354, z termínu 31.10.2015 na termín 30.11.2015.

• Rada obce souhlasí s pronájmem společenské místnosti ve Vavřinci skupinou vav-
řineckých maminek s dětmi pro společné hraní a vzdělávání, a to v pondělí a středu 
od listopadu 2015 do konce března 2016.

• Rada obce bere na vědomí zápis z dílčího přezkoumání hospodaření obce Vavřinec 
za období 1– 9/ 2015 provedenému pracovnicemi Krajského úřadu JMK.

• Rada obce souhlasí se zbudováním přípojky NN k pozemku p. č. 320/6 a 320/1 na k. ú. 
Vavřinec na Moravě.

• Rada obce bere na vědomí informaci starosty obce o skutečnosti, že sdružení Včela 
lidem bylo potvrzeno poskytnutí dotace na projekt Muzeum včelařství Moravského 
krasu ve výši 449 496 Kč.

• Rada obce bere na vědomí informaci starosty obce o tom, že Pozemkový úřad zahájil 
přípravné práce na podání žádosti o dotaci na realizaci akce „Rekonstrukce účelové 
cesty Veselice – Petrovice“

• Rada obce schvaluje rozpočtové opatření č. 5/2015, kterým se navyšují výdaje obce 
na provoz sběrného dvora odpadů, nákup materiálu na nátěr zábradlí rybníka v Such-
dolu a pořízení projektové dokumentace na prodloužení vodovodního řadu ve Veselici 
o částku celkem 100 tis. Kč.

REVIZE VYUŽITÍ OBECNÍCH POZEMKŮ

Vážení spoluobčané, Rada obce, Finanční a Kontrolní výbor v rámci své pracovní 
agendy analyzovali současný stav využívání obecních pozemků a smluv o pronájmu 
obecních pozemků. Důkladnou revizí bylo zjištěno několik rozporuplných skutečností 
o rozdílných podmínkách v pronájmech a využívání obecních pozemků v rámci slou-
čených obcí. Na rok 2016 chystáme nová, jasná a zřetelná pravidla o výše uvedeném 
využívání a pronájmech obecních pozemků. Všechny možné a navrhované úpravy budou 
řádně projednány v radě obce a zastupitelstvu. Všichni občané sloučených obcí budou 
včas a v plné obsahové výši informováni o projednaných změnách v rámci nové obecně 
závazné vyhlášky. Obzvláště občané, kterých se režim pronájmu v současné době týká.

Naším cílem je plnohodnotné a ekonomické využívání obecních pozemků v souladu 
s platnou legislativou a se zachováním dobrých sousedských vztahů.

Za Radu obce Radomír Ošlejšek
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ZPRÁVY Z KNIHOVNY VESELICE

Výstava Dřevěné plastiky vážně i nevážně
Od začátku září až do prvního týdne měsíce října mohli návštěvníci knihovny obdivovat 

dřevořezby Luboše Jedličky z Vavřince. Také u příležitosti otevření muzea včelařství 
Moravského krasu v sobotu 29. srpna byla knihovna otevřena pro všechny příchozí a výstava 
s názvem „Dřevěné plastiky vážně i nevážně“ vzbudila oprávněný obdiv. Díla Luboše 
Jedličky jsou kouzelná, jednoduše čistá, srozumitelná, vtipná a přivádí bedlivé pozorovatele 
na myšlenku, že nejen lidé, ale i věci mají svou duši, stačí se jen dívat a ony nám řeknou 
nejen něco o sobě, ale i o autorovi samotném.

Večerníček v knihovně
V pátek 25. září, po prázdninové odmlce, ožila knihovna těmi nejmenšími dětmi. Na naše, 

již tradiční Večerníčky, si našly cestu i děti ze Šošůvky a Petrovic a tou vůbec nejmenší 
účastnicí byla rok a půl stará Patrička Opustilová. A protože si podzim neumíme představit 
bez pouštění draků, každé z dětí si na toto téma vytvořilo obrázek. Pro čtení jsme zvolili 
další pohádku z Večerníčků, tentokrát Krysáky. Nejvíce si však děti užily hraní s kamarády 
a pohádku na dobrou noc.

Výstava Haló, haló, tady je Večerníček
Jen krátkou dobu tří týdnů zdobila naši knihovnu spousta krásných obrázků a výtvarných 

prací dětí z knihoven a škol našeho regionu. Výstavu „Haló, haló, tady je Večerníček“ mimo 
jiné navštívili prvňáčci ze ZŠ Sloup s paní učitelkou Gregorovou a Koutnou a nenechaly 
si ji ujít ani děti z MŠ Vavřinec. Ty se i aktivně zapojily do soutěže na toto téma (Namaluj 
si Večerníček). Jejich obrázky obohatily vystavované exponáty. Protože nebylo možné 
v takovém množství krásných obrázků najít ten nejpěknější, dostaly cenu všechny děti 
a domů si odnášely malý dárek. V rámci návštěvy Veselice si mateřinka prohlédla i nové 
muzeum včelařství a do školky se tak děti vracely plny zážitků.

Cestovatelská beseda o Austrálii
V sobotu 24. října jsme využili nových, krásných prostor opraveného sálu v KD Veselice, 

cestovatelská beseda o Austrálii tak mohla pohodlně pojmout na čtyřicet jejích účastníků. 
Není to poprvé, kdy do Veselice zavítala rodina Márových z Přerova, jejich přednášky 
patří k těm neoblíbenějším akcím pořádaných knihovnou. S Márovými se vždy přeneseme 
„prstem na mapě“ na místa, která se často zdají být nedostupná i nám. Oni je „dobývají“ 
s vozíčkem a postiženým synem Jirkou. Jejich cesty jsou plné dobrodružství, poznávání 
a nezapomenutelných zážitků, stejně jako odhodlání, překonávání překážek a neutuchající 
naděje, že se to dá dokázat. Cestu Márových mapovala i Česká televize v pořadu Objektiv, 
a to hned v několika dílech. Jirka je dokonce zapsán do české knihy rekordů jako první 
invalida, který projel všechny obydlené kontinenty. Myslím, že před touto rodinou smekl 
pomyslný klobouk každý z účastníků naší besedy.
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CHYSTANÉ AKCE
Tvořivé čtvrtky

Bývalo pěkným zvykem, že děti chodily v provozní době do knihovny pohrát si, na počí-
tače, namalovat si obrázek, prohlédnout knížky, setkat se s kamarády… Ty, které od roku 
2007 chodily do knihovny, už bohužel odrostly, ráda bych však na tuto pěknou tradici opět 
navázala a pozvala děti (od těch nejmenších ze všech místních částí) na tzv.  tvořivé čtvrtky, 
na kterých pro ně bude nachystáno vždy něco zajímavého – výtvarné tvoření, společenské 
hry, čtení, loutkové divadlo a mnohé další.

Témata tvořivých čtvrtků do konce roku 2015:

6.11. korálková dílna, výroba náramků  a náušnic 

12.11. loutkové divadlo – zahrát pohádku je tak snadné  

19.11. malování andělů barvami window color – pěkný dárek k Vánocům

26.11. nepečené cukroví, kokosové a margotkové kuličky na mls i ke stromečku

3.12. výroba vánočních ozdob a zdobení stromečku

10.12. výroba vánočních přáníček

17.12. vánoční zvyky, tradice a pohádka 

Vánoce v knihovně
V adventním čase, v pátek 11. prosince, době těšení se na Vánoce bude knihovna ote-

vřena pro všechny nedočkavé děti. Na našich tradičních Vánocích v knihovně si vyrobíme 
voňavá bylinková mýdla s dárkovými krabičkami, ochutnáme cukroví, vyzkoušíme některé 
vánoční zvyky a nebude chybět ani pěkná pohádka. Začátek je v 17 hodin.

Zdobení medových perníků
Hledáte inspiraci na zdobení medových perníčků? Tu spolu s dětmi najdete v sobotu 

21. listopadu na tradičním předvánočním setkání dětí i dospělých ve společenské místnosti 
v Suchdole. Paní Klímová nám napeče výborné perníčky, které provoní celé naše setkání 
a zasvětí nás i do tajů jejich zdobení. Začátek je ve 13 hodin.

NOVINKY VE FONDU KNIHOVNY

Do podzimních knižních novinek jsem vybrala dvě nově vydané publikace z našeho 
regionu, ve kterých najdete i zmínku o naší obci. Na cestovatelské besedě o Austrálii byl 
pro naše čtenáře zakoupen poslední z řady cestopisů Jirky Máry st. „Střípky z Evropy“, 
ve které poznáte Evropu tak trochu jinak. Může být třeba dobrou inspirací pro vaše 
cestování. Dětem jsem vybrala knihu, která je zábavnou, pohádkovou formou zasvětí 
do tajů včelařství a života včel. Ta bude pěkným doplněním k informacím, které děti 
mohou načerpat v muzeu včelařství Moravského krasu.
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Křížové kameny Blanenska
Mgr. Eva Nečasová

Kniha přináší soupis křížových kamenů nalezených na Blanensku ve volné přírodě, upro-
střed lesů, poblíž polních či lesních cest a někdy též na návsích obcí, v blízkosti sakrálních 
budov a na dalších místech blanenského regionu. Uvádí nejen strohá fakta o tvaru, podobě, 
rozměrech a lokalizaci, ale snaží se zaujmout i obrazovým materiálem, lidovým vyprávěním 
a pověstmi, jimiž je většina památných kamenů opředena. Najdete v ní i zmínku o naší 
obci, kamenném kříži, pověsti od pana Roberta Sedláka a mnohé další zajímavé informace.

Hrady, hrádky a tvrze na Blanensku
Milan Koudelka, Zdeněk Hasoň, Zdeněk Brachtl

Publikace vznikla na základě starších prací autorů scénáře expozice Hrady blanenského 
okolí v Muzeu Blansko z roku 2013 a její záběr je proto soustředěn především do okolí města 
Blanska. Čtenář zde nalezne podrobné popisy existujících i zaniklých hradů, hrádků a tvrzí, 
dobová vyobrazení i obrazové rekonstrukce původního vzhledu některých těchto objektů. 
Naprostá většina těchto sídel postupem doby zanikla, do současnosti se jako jediné stojící, 
i když značně přestavěné, dochovaly pouze zámky v Blansku a Černé Hoře. Nezapomíná 
však ani na některé rarity, jakou je bezesporu u nás ojedinělý typ jeskynního hradu v Rytířské 
jeskyni. A protože k hradům neodmyslitelně patřila i kolonizace a výstavba vesnic, věnuje 
se částečně i zaniklým vsím na Blanensku. V publikaci také najdete zajímavé informace 
o památce, která se nachází na katastrálním území naší obce, hradu Blanseku.

Střípky z Evropy
Jiří Mára

Těm, kteří s vozíčkářem Jirkou a jeho rodinou procestovali všechny světadíly, nemusíme 
Márovy představovat. Tentokrát vás jejich příhody pozvou k cestám po našem domovském 
kontinentu, po Evropě. Proč tentokrát zůstali Márovi „doma“? Kam se vydat vlastními 
silami na výlet jen kousek za hranicemi vlasti? Na co si dát pozor a kde vás čeká vřelé 
přijetí a otevřená náruč? Nejen to, ale i veselé příhody legrační cestovatelské přehmaty nebo 
zkušenosti k zamyšlení najdete v deváté knize z pera Jirky Máry staršího. Střípky z Evropy 
přináší nejen inspiraci, ale i praktické rady pro turisty, kteří chtějí poznat krásy a rozmanitosti 
evropských zemí, i ty, kteří cestují s hendikepem i bez něj a chtějí se po Jirkových stopách 
vydat osobně nebo prostřednictvím jejich příběhů. 

Medové příběhy
Ĺubica Brezovická Šebeková

Tři nezbední sourozenci z velkoměsta stráví zajímavé prázdniny na venkově u prarodičů, 
kde objeví krásu okolní přírody i venkovského života. Starý zkušený včelař na příkladech ze 
života v úlu vede svá vnoučata k vlastnostem, jako je spolupráce, soudržnost a píle. Kniha 
Medové příběhy dětem postupně a srozumitelně odkrývá, co se odehrává v početných 
včelích rodinkách, čím jsou pro nás tito drobní tvorové užiteční, co všechno se můžeme 
od nich naučit a jak je máme chránit. 
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PODZIMNÍ RECEPTY

Téma podzimních receptů se tentokrát nabízelo samo, inspirováno bylo návštěvou muzea 
včelařství Moravského krasu. Med je nejcennější surovinou, kterou nás pilné včelky zásobují. 
Člověk objevil blahodárné účinky medu i jeho skvělou chuť už za pradávna a med získal 
výsadní postavení jak v kuchyních, tak v lékárnách. Svého času byl označován za potravinu 
králů, což plně vystihuje jeho výjimečnost. Existuje mnoho důvodů, proč jíst med. Má 
velmi příznivý účinek na lidský organismus, ale především je to čistě přírodní produkt, 
který je bohatý na vitamíny a zdraví prospěšné látky. Vyzkoušejte pár medových receptů, 
přeji pevné zdraví a dobrou chuť.

Maruščin medovník
Těsto: 42 dkg hl. mouky, 2 vajíčka, 2 lžíce medu, 15 dkg másla, 10 dkg ml. cukru, 1 lžička 
jedlé sody, 40 ml. mléka. Všechny ingredience zpracujeme v těsto.
Ořechová směs: 8 dkg ml. cukru, 12 dkg másla, 5 dkg medu – vše rozpustíme. Potom 
přidáme 25 dkg nasekaných ořechů, malinko zahřejeme a necháme zchladit. Těsto rozválíme 
a rozdělíme na dva plechy. Jeden upečeme, na druhý dáme rozehřátou ořechovou směs 
a také upečeme. První upečený plát pokapeme rumem, natřeme krémem a dáme druhou 
část upečeného těsta s ořechy. Necháme do druhého dne odležet.
Krém: ½ l mléka, 5 dkg kukuřičného škrobu, 4 dkg hladké mouky uvaříme na kaši. Do 
vychladlé kaše zašleháme 25 dkg másla, 10 dkg ml. cukru a šťávu z jednoho citronu.

Bůček na medu naší babičky
Maso očistíme, opláchneme a osušíme. Kůži nařízneme tak, aby vznikly kostičky, a bůček 

ze všech stran nasolíme. V mističce našleháme med a olej do hladké směsi. Přidáme plno-
tučnou hořčici a sůl.  Česnek oloupeme a nakrájíme na tenké plátky.  Medovou marinádou 
potřeme maso ze všech stran. Nahoru naskládáme plátky česneku a maso ještě posypeme 
nahrubo nadrceným pepřem.  Takto naložené maso vložíme do lednice a necháme do dru-
hého dne odležet. Potom ho dáme péct na plech s poklicí. Pečeme i s marinádou a lehce 
podléváme vodou.  Když je maso měkké, poklici odklopíme a necháme nakrájenou kůrčičku 
zezlátnout. Upečené maso podáváme ještě teplé, nakrájené na plátky, nebo studené, třeba 
s nakládanou zeleninou a dobrým domácím chlebem.

Léčivý křen s medem
Potřebujeme:
Křen (je vhodný proti kašli a zahlenění, při infekci ledvin a močových cest)
Med (pomáhá při akutních a chronických zánětech dýchacích cest, astmatickém zánětu 
průdušek, při vyčerpání, prokrvuje a působí na tvorbu lymfy)

Křen oloupejte a odšťavněte. Šťávu míchejte s medem v poměru 1:1. Užívejte 3x denně 
jednu čajovou lžičku, u dětí raději dávku podle potřeby snižte. Po této medicíně se usnadní 
odkašlávání a lépe se pak dýchá.
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INFORMACE Z ČINNOSTI SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ VAVŘINEC

Od vydání posledního čísla informačního zpravodaje jsme dokončili vydlážděný náběh 
na tréninkovém hasičském prostoru, který budeme využívat pro tréninky žáků, mužů a při 
pořádání soutěží v požárním sportu. Zhotovení předcházelo pořádání několika brigád, 
do kterých se zapojilo 16 členů sboru, a celkem odpracovali 154 hodin. Všem za účast 
na brigádách a za odvedenou práci patří velké poděkování. Následně proběhly terénní úpravy 
kolem vybudovaného náběhu, které budou finálně dokončeny v příštím roce.

V průběhu října jsme pokračovali 
přípravou základu pro umístění ple-
chové garáže. Tento plechový přístře-
šek nám bude sloužit pro umístění pře-
kážek a dalšího potřebného materiálu 
pro požární sport žáků a dospělých. 
Pořízení této plechové garáže je finan-
cováno z dotačního programu vyhláše-
ného obcí Vavřinec – Podpora spolků 
v roce 2015. Z tohoto programu byla 

obcí Vavřinec na podporu činnosti SDH 
Vavřinec přidělena částka 39.000,– Kč. 
Většina byla čerpána na zmíněnou ple-
chovou garáž, ale také zbylo na zakou-
pení výstroje pro členy kolektivu mla-
dých hasičů. Obci Vavřinec děkujeme 
za tuto finanční podporu, která nám 
umožnila další rozvoj a zkvalitnění 
zázemí pro naši činnost.

Úspěšná byla žádost o dotaci na rekon-
strukci hasičské zbrojnice podaná obcí Vavřinec na Jihomoravský kraj. Z dotačního pro-
gramu na požární techniku a věcné prostředky k řešení mimořádných událostí JSDHO 
JMK 2013– 2016 byla obci Vavřinec poskytnuta částka 60.000,– Kč. Podmínkou dotace je 
minimální podíl spoluúčasti příjemce 30 % z celkových nákladů na akci. Díky této dotaci 
byla v hasičské zbrojnici pořízena a dodavatelsky osazena nová sekční garážová vrata 
a provedena výměna radiátoru.

V srpnu jsme se přihlásili do soutěže o titul „Dobráci roku“, která začala v září letošního 
roku a skončí v červnu 2016. Tuto soutěž pro dobrovolné hasiče v České republice připravil 
Český rozhlas ve spolupráci se Sdružením hasičů Čech, Moravy a Slezska. Stejně jako 
regionální vysílání Českého rozhlasu, je i tato soutěž rozdělena na oblasti, v našem případě 
Jihomoravský a Zlínský kraj. Rozhodující slovo v soutěži mají obyvatelé jednotlivých měst 

Nová vrata ve vavřinecké hasičce

Nová garáž vavřineckých hasičů

13

14
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a obcí, kteří po odvysílání medailonku posílají svému sboru hlasy prostřednictvím SMS zpráv 
z jednotlivých telefonů. Na to mají vždy jeden týden, do odvysílání dalšího medailonku. 
Měli jsme štěstí a z přihlášených sborů jsme byli vylosováni v pátek 4. 9. V následujícím 
týdnu zavítal do naší zbrojnice reportér 
Českého rozhlasu Brno Jiří Kokmotos 
a natočil o našem sboru rozhovor – his-
torii sboru, hasební zásahy, pořádané 
akce, úspěchy atd. Tento medailonek byl 
odvysílán v pátek 11. 9. po 15 hodině 
a týden nám mohli občané posílat hlasy 
prostřednictvím SMS zpráv z mobilních 
telefonů. Děkujeme všem občanům, kteří 

v této soutěži podpořili Sbor dobrovol-
ných hasičů Vavřinec zasláním SMS. 
Celkem tak za dobu trvání soutěže 
vylosují a navštíví v každé oblasti 
40 sborů. V červnu příštího roku pak 
vítězný sbor v každé oblasti (těch je 
v republice deset) vyhraje velkou show 
pro celou obec v hodnotě 100 tisíc 

korun (hudba, pivo, maso na grilu atd.) a zároveň postoupí do republikového finále, kde se 
v disciplínách požárního sportu utká o hasičské vybavení za 150 tisíc Kč.

Petr Nečas, starosta SDH Vavřinec

Podzimní soustředění mladých 
vavřineckých hasičů

Mladí vavřinečtí hasiči na 
branném závodě v Petrovicích

15

16

17
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ČINNOST MLADÝCH HASIČŮ V 2. POLOVINĚ ROKU

Vážení spoluobčané rád bych Vás seznámil s činností mladého kolektivu SDH Vavřinec. 
Druhá polovina hasičské sezony začíná vždy posledním víkendem v srpnu. Děti i vedoucí 
jsou plné sil po letních radovánkách a tréninky můžou probíhat v plném nasazení.

V podzimní části je nejvíce kladen důraz na přípravu na závod požární všestrannosti. 
I přes tuto přípravu se nám na podzim povedlo objet ještě dvě soutěže s královskou disci-
plínou požárního útoku. Hned první podzimní trénink jsme proto provedli test naší nové 
vydlážděné plochy v okolí základny na tréninkové ploše. Příprava byla na soutěž 13. 9. 
v Petrovicích a 19. 9. ve Sloupě, kde se pořádá soutěž mimo ligu. Z druhé jmenované 
soutěže se podařilo starším žákům dovézt pohár za 3 místo. Poté již začala 100% příprava 
obou mužstev na podzimní kolo hry Plamen. Scházeli jsme se dvakrát týdně u vleku, kde 
jsme naše svěřence učili střílet ze vzduchovky, vázat uzle, ale i nějakou tu znalost oblasti 
hasiččiny. Starší žáci jsou již v této podzimní přípravě zaběhlí, a proto jsme je během 
tréninku pasovali na roli instruktorů a to převážně při vázání uzlů. Nejtěžší částí přípravy je 
střelba ze vzduchovky, která se nedá naučit jak teoretické znalosti. Hned čtyři děti v mladší 
kategorii držely v rukou vzduchovku poprvé v životě.

Koncem září již po několikáté máme pro děti nachystán celodenní program na zdokonalení 
znalostí, které se průběžně dozvěděli a naučili. Letos jsme připravili dvoudenní soustředění 
ve dnech 25. a 26. září u vleku a okolí. V pátek jsme již od 16 hodiny připravovali zázemí 
a potřebné věci k dvoudennímu hladkému průběhu. Pro děti byla připravena bojovka s hledá-
ním uprchlého bandity. První den si také děti vyzkoušeli jedno stanoviště disciplíny ZPV. A to 
překonání vodorovného lana. Poté byl připraven táborák a stezka odvahy. Pro chladnou noc 
bylo připraveno zázemí pro přespání ve společenské místnosti v budově MŠ. V sobotu ráno 
jsme se přesunuli zpět k vleku a po snídani se rozjela naplno příprava. Byly vytvořeny čtyři 
stanoviště, kde se skupinky dětí střídaly po dané době. Jednalo se o stanoviště střelby, zdra-
vovědy, uzlování a požární ochrany. Na jednotlivých stanovištích byli závodníci přezkoušeni 
a doučeni v mezírkách znalostí. Na oběd byl připraven výborný kotlíkový guláš. Po obědě 
se postupně uklidilo zázemí a připravil se přesun do Sloupu. Během cesty byla vysvětlena 
dětem práce s buzolou. Ve Sloupu byla připravena návštěva Sloupsko-šošůvských jeskyní. 
Po návratu do Vavřince bylo letošní soustředění ukončeno. Nyní patří velké poděkování 
všem, kteří se podíleli na přípravě a samotném průběhu akce – VŠEM OBROVSKÉ DÍKY.

Následující víkend jelo mladší družstvo do Sloupu na generálkový okrskový branný 
závod. Naší prioritou bylo, aby družstvo doběhlo a seznámilo se s průběhem disciplíny. 
Druhou říjnovou sobotu jsme vyrazili do Lysic na očekávané podzimní kolo hry Plamen. 
Na závod jsme jeli s vědomím, že jsme do přípravy dali maximum. Po zahájení jsme 
netrpělivě vyhlíželi start. Na start šli mladší se startovním číslem 8 a starší hlídka s číslem 
9. Po doběhnutí čekala družstva ještě štafeta dvojic. Po splnění disciplíny následovala 
svačinka a čekání na výsledky. Po vyvěšení výsledků jsme byli spokojeni. Mladší žáci 
se umístili na krásném 23. místě ze 41 hlídek a starším patřila příčka 11 ze 42 hlídek.

Na branném závodě jsme měli také zastoupení ze strany dorostenců. Kategorie dorostu – 
jednotlivci je rok od roku obsazenější, a proto se letos postavilo na start přes 60 jednotlivců 
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a jednotlivkyň. Naši kluci běželi v kategorii starších dorostenců. Matěj Kadlec si s 1 trestným 
bodem zaběhl pro krásné 3 místo. Petr Kakáč, ačkoliv měl 0 trestných bodů, po menší kolizi 
na trati obsadil 9. místo.

17. 10. jsme se zúčastnili školení instruktorů. Osvědčení je vždy na dva roky a toto 
osvědčení je podmínkou vedení mládeže ve sboru. Školení probíhalo v KD na Okrouhlé. 
Téma školení byla: pedagogika a výchova dětí, zdravověda, zkoušky odbornosti a jiné 
důležité informace z dění okresní blanenské ligy.

Na závěr bych Vás rád pozval na valnou hromadu, kde se dozvíte další informace 
o činnosti našeho kolektivu. Také rádi přivítáme nové tváře do kolektivu mladších žáků, 
a proto pokud má Vaše ratolest zájem se k nám přidat, na jaře ho rádi zapojíme mezi nás.

Za kolektiv mladých hasičů Bc. Tomáš Kakáč, 
vedoucí žáků, náměstek starosty SDH Vavřinec

ZPRÁVA ODDÍLU STOLNÍHO TENISU PINEC VESELICE

Na jubilejní, v pořadí již čtyřicátou sezónu bez přerušení pro r. 2015–16, jsme se začali 
připravovat od srpna a to s přispěním dotace od obce na rekonstrukci herny stolního tenisu. 
Jednalo se o vybroušení již použité dřevěné podlahy a následně nalakování speciálním 
protiskluzovým lakem ve čtyřech vrstvách.

Dále byla vymalována herna, opraveno dřevěné obložení a v neposlední řadě natřena 
střecha celého objektu a zajištěno dřevo na topení v zimních měsících.

Po dokončení těchto prací jsme zahájili trénink na sezónu a první zápasy byly odehrány 
v pátek 10.10. Veselice B doma se Sokolem Šošůvka a v sobotu 11.10. Veselice A se Sokolem 
Vysočany. Okresních soutěží se opět účastní dvě družstva oddílu stolního tenisu Veselice.

UKONČENÍ RYBÁŘSKÉ SEZONY

V sobotu 24.10. 2015 od 8 do 13 hod. se sešli příznivci rybaření u požární nádrže ve Vav-
řinci, aby si naposledy tento rok zachytali a strávili krásné chvíle u vody s udicí v ruce. 
Počasí nám přálo, proto nebránilo nic tomu, aby se začalo chytat. Pořadatelé naplnili udírnu, 
uvařili čaj a svařili víno. Rybáři družně debatovali o tom, kdo jakou rybu již chytil v průběhu 
roku na revírech MRS a nebo soukromých revírech, a tak čas plynul. Na naší nádrži jsme 
ale chycenou rybu neviděli, zkrátka jako vždy nebraly. To ale nic neubralo na dobré náladě, 
z udírny se začaly vytahovat klobásky a jiné pochutiny. Bylo třeba však chytit dva kapry 
a tím uspokojit výherní poukazy z letošních ostatků. Jenomže kapříci jakoby to tušili, že 
skončí na štědrovečerním stole, a tak vůbec nebrali.

Až na samý závěr akce se chytili dva líni a nějaká ta plotice. I přes tento neúspěch  
návštěvníci odcházeli spokojeni. Porybného však čekal nesnadný úkol, a to uspokojit ony 
dva poukazy. Proto se po domluvě se starostou hasičů vydal 28.10. na nádrž znovu chytat. 
Ten den však bylo úplně jiné počasí a podařilo se chytit kapry o délce 50 cm a 65 cm. Tím 
rybolov skončil a ryby byly předány výhercům.

Celkově hodnotím tuto akci za velmi zdařilou a všichni se těšíme na příští sezonu.

S pozdravem: Petrův zdar   porybný Otomar Kučera
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Veselice A v regionálním přeboru II. Bude nastupovat ve stejné sestavě jako loni, tj. 
Pavel Stloukal, Jiří Skoták, Martin Musil a Martin Nečas – vedoucí družstva a organizační 
pracovník oddílu. Cílem družstva je postup do RP I, ale po organizačních změnách, kdy 
místo Veselice, která byla v minulé sezóně druhá, postoupil poslední Adamov, je tato křivda 
ještě dost živá.

Družstvo Veselice B v Regionálním přeboru IV. bude nastupovat také stejná sestava 
ve složení Josef Straka, Josef Jarůšek, Jan Fabiánek, Jiří Fabiánek a Radim Manoušek.

Cíl tohoto družstva je skromnější a tím je udržení IV. třídy Regionálního přeboru.

Společnou snahou všech členů oddílu je přivést k tomuto oblíbenému sportu další 
zájemce a talenty.

Do nastávajících soutěžních utkání přeji všem spoluhráčům pevné nervy a rychlou ruku.
Za oddíl PINEC z. s. Veselice Josef Straka

ZPRÁVY ZE SUCHDOLU

Nohejbalový turnaj trojic v Suchdole

V sobotu 5. 9. 2015 se na hřišti v Suchdole konal již šestý ročník nohejbalového turnaje 
trojic. Za hezkého počasí se na hřišti v soubojích utkalo 9 týmů a za podpory fanoušků, 
o které se za výčepem a u udírny vzorně starala Lenka, se tým z Březska dostal na první 
místo, druhé místo obsadil tým domácích a třetí skončily Velké Pavlovice.

Suchdolská drakiáda

Vítr fouká. 
Listí padá. 
Ve větru vládnou. 
Podzimu vládci. 
Papíroví draci. 

V sobotu 26.9.2015 se nad Suchdol vzneslo hejno barevných 
draků. Letadla, chobotnice i draci klasických tvarů si poletovali 
v podzimním větru. Počasí nám tentokrát přálo a tak se drakům 
v povětří líbilo. Největší pozornost patřila opravdu papírovému 
doma vyrobenému drakovi Lucinky a Jiříka Nezvalových a také 
obří chobotnici Elišky, Johanky a Jiříka Minaříkových. Asi 

po hodině vzdušné akrobacie se draci pomalu snášeli k zemi. Zábava však nekončila, pokra-
čovala špikovaná s dračími úkoly, malování draků na chodník, opékaní párků a prozkoumání 
nových vodních nádrží. Dětem takováto drakiáda zabrala celé odpoledne.

Poděkování patří SDH, osadnímu výboru a všem, kdo pomohli s přípravou a průběhem 
této akce.

Dýňové odpoledne s lampiónovým průvodem
Předhallowenské „dýňování“ se konalo v sobotu 10.10.2015 v budově osadního výboru 

v Suchdole. Zde si děti za pomoci rodičů vydlabaly a vyřezaly strašidelné dýně. Vyrobily si 
z papíru dýňové masky nebo strašidelný svícen mumii. Také spoustu dalších hallowenských 
strašidel a strašidýlek netopýrů a duchů. Po setmění si každý zapálil  vyřezanou dýni 
a lampión. Světelný průvod pak prošel celou vesnicí. Smích a zářící oči dětí, co víc dodat???

Snad jen poděkování osadnímu výboru, SDH Suchdol a všem ostatním, kteří tuto krásnou 
akci připravili. Marie Slezáková, předsedkyně Osadního výboru Suchdol
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TJ Vavřinec hledá pro provoz Prodejního stánku na Výletišti ve Vavřinci 
pracovníky pro rok 2016

PRACOVNÍK (brigádník) 
Požadavky:  bezúhonnost, plnoletost, zdravotní průkaz, spolehlivost, dobré 

vystupování, praxe v oboru výhodou 
Náplň práce: prodej občerstvení a obsluha, zajištění chodu prodejního stánku
V případě zajištění objednávek, přebírání zboží, lepší finanční ohodnocení. 
Mzda dohodou

 
Prodejní stánek je otevřen v letním období a při fotbalových utkáních. 
Zájemci nechť se obrátí na předsedu TJ Aleše Blézla, tel.: 724 718 686  
nebo Radima Přikryla, vedoucího parku pro rok 2016, tel.:606563699

PŘÍBĚH ČESKOSLOVENSKÝCH LEGIÍ OŽÍVÁ

Jako malý jsem si často hrál na úředníka, protože můj tatínek pracoval v kanceláři. 
Vyplňoval jsem různé formuláře, počítal na kalkulačce, psal na stroji nebo razítkoval 
papíry. Při těchto hrách jsem často používal razítko, které jsme měli doma. V té době jsem 
netušil, co je to za razítko. Stálo na něm „Stavební kancelář Josefa Macha Polička“. Až 
postupem času jsem začal zjišťovat osud a příběh toho, komu patřilo. Mému pradědečkovi, 
který byl stavitel a v době první světové války také legionář na Sibiři. Podařilo se mu 
tuto krutou válku přežít a svoje vzpomínky sepsat do svého deníku, který se dochoval 
společně s alby fotek, pohledů a kreseb. Díky tomuto deníku, jsem mohl zjistit více 
o něm samotném i o hrůzách, které válka přinášela. A také hlavně o hrdinských činech 
obyčejných lidí, kteří se nebáli a bojovali za svou zem. V době, kdy uplynulo sto let 
od první světové války, se začala rodit myšlenka v hlavě pana režiséra Petra Nikolaeva, 
který se rozhodl jako poctu a poděkování československým legionářům, o nich natočit 
film. Deník pradědečka, který je psaný velmi podrobně, posloužil jako materiál, ze 
kterého tvůrci filmu mohli čerpat. Film se začne natáčet příští rok a do kin by měl jít 
v roce 2017. Více o filmu si můžete přečíst na www.legiefilm.cz. K tomuto připravova-
nému filmu vzniká mimo jiné kalendář „Opravdoví bratři“ – tak se legionáři oslovovali. 
Na pondělí 12. října 2015 bylo naplánováno focení a byli vyzváni potomci legionářů, 
aby se podíleli na rekonstrukci historické fotografie z roku 1919 ze San Francisca, kde 
na schodech před radnicí, bylo slavnostně přijato sto legionářských veteránů. Tato foto-
grafie bude posledním snímkem v chystaném kalendáři a jsem moc rád, že jsem se mohl 
zúčastnit a podpořit tím tento záslužný počin. Myslím, že o první světové válce a o legi-
onářích se toho stále mnoho neví a tento film by měl legionáře důstojně připomenout.  
Také ve Vavřinci a okolí bylo dost legionářů a já jsem hrdý na to, že můj předek se podílel 
na tom, že dnes mohu žít tam, kde žiji.

Ondřej Mach, Vavřinec 20
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INFORMACE ZE ZŠ SLOUP

Získali jsme pro školu další peníze. Uspěl náš projekt „Rozvíjíme technické dovednosti“ 
s rozpočtem 230 tisíc Kč na rozvoj technické výchovy a vybavení dílny. Díky úspěchu 
v předchozí výzvě jelo sedm učitelů a dvacet dětí na zahraniční jazykové kurzy a do školy 
přibylo 400 nových knih.

• Ředitel ZŠ Sloup gratuluje žákům Jakubovi Novohradskému, Michalovi Skoupému 
a Petrovi Skoupému k vítězství v okresním přeboru ve stolním tenisu a děkuje za vzor-
nou reprezentaci školy. Velmi dobře uspěly i dívky – tým ve složení Barbora Kalová 
a Karolína Novohradská obsadil třetí místo.

• Od pondělí 2. listopadu bude ve škole opět v provozu školní bazén. Letní odstávku 
jsme využili k nezbytným opravám a údržbě, takže je nyní zařízení ve velmi dobrém 
technickém stavu. Konkrétně šlo o izolaci rozvodů teplé vody, vyčištění a opravu 
hladinoměru, filtrů, odtokových kanálků a nátěru.

• V úterý 10. listopadu se od 14:00 do 16:00 hodin konají individuální třídní schůzky. 
V 15:30 h proběhne v jídelně tradiční burza středních škol pro rodiče a žáky 9. ročníku.

• Již je možné si pronajmout naši novou horolezeckou stěnu. Na www.zssloup.net nyní 
najdete podrobnosti a podmínky.

• Od začátku října jsme rozjeli činnost kroužků. Letos je jich asi 30 a jsou pro žáky 
zdarma, protože je zdarma vedou i učitelé. Časové možnosti pro jejich práci jsou však 
omezené – je třeba se přizpůsobit rozvrhu žáků různých tříd a učitelů.

• Podařilo se najít nové vedoucí šachového kroužku. Stali se jimi pan Martin Pokladník 
a František Baláž. Schůzky malých šachistů probíhají vždy v pátek ve sborovně po skon-
čení vyučování.

• Blíží se konec prvního čtvrtletí; ve středu 25. listopadu proběhne první letošní pedago-
gická rada.

• V rámci výuky dějepisu proběhne zajímavý poznávací výlet žáků druhého stupně 
do míst, jimiž šla historie v podobě čarodějnických procesů. Cíl výletu – samozřejmě 
Velké Losiny. Mgr. Pavel Dočekal, ředitel ZŠ Sloup

AKTUÁLNÍ INFORMACE Z OBÚ VAVŘINEC 

• Obracíme se občany, aby také v průběhu letošní zimy pomohli v úklidu chodníků, 
případně místních komunikací u svých nemovitostí. Posypový materiál bude připravený 
v dostatečném množství  v plastových nádobách. Údržbu chodníků a místních komunikací 
u neobydlených nemovitostí bude zajišťovat obecní úřad.  Plužení komunikací bude 
zajištěno stejně jako v loňském roce. 

• Dále se obracíme na vlastníky automobilů, aby parkovali v průběhu zimního období, pokud 
možno, mimo místní komunikace a usnadnili tak provádění zimní údržby komunikací 
a svoz domovního odpadu. Obecní úřad
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POZVÁNKA DO VESELICE

V závěru letošního roku končí celková rekonstrukce Kulturního domu ve Veselici, zahá-
jená v polovině roku 2010. Při této příležitosti připravil Osadní výbor Veselice ve spolupráci 
se sdružením Včela lidem na sobotu 5. prosince 2015 akci Den otevřených dveří v KD 
Veselice, na kterou si Vás tímto dovoluji pozvat. Vedle možnosti prohlídky všech prostor, 
tedy knihovny, hasičské zbrojnice, nových nájemních bytů, muzea včelařství a turistického 
informačního centra, bude akce spojena s návštěvou Mikuláše se svou družinou. Začátek 
akce je ve 14.00 hod. V čase od 16.30 hod. je pro děti, ale nejen pro ně, připravený start 
pochodu za pohádkovými bytostmi (baterky s sebou) a v 17.30 hod. bude Mikuláš s čerty 
a andělem nadělovat v muzeu včelařství dětem dárky. Pro návštěvníky akce je připravené 
bohaté občerstvení. Ing. Jiří Opustil, předseda Osadního výboru Veselice

ROZPIS STOMATOLOGICKÉ LPS – OKRES BLANSKO

Služba je sloužena od 08:00 do 13:00 hodin. Mimo výše uvedenou dobu je služba 
zajištěna v Brně na adrese Úrazová nemocnice, Ponávka 6, tel. 545 538 111. Úrazová 
nemocnice službu zajišťuje ve všední dny od 17:00 hodin do 07:00 hodin. O sobotách, 
nedělích a svátcích nepřetržitě 24 hodin. 
Listopad

01.11. MUDr. Kutlíková Boskovice, Růžové náměstí 2345/12 516 453 997
07.11. MUDr. Staňková V. Jedovnice, Zdrav. středisko 516 442 726
08.11. MUDr. Beranová Blansko, Gellhornova 9 735 056 656
14.11. MUDr. Ševčíková B. Blansko, Svitavská 1A 516 416 386
15.11. MUDr. Ševčíková R. Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 454
17.11. MUDr. Šumberová Lysice, Komenského 429 516 472 227
21.11. MUDr. Švendová Křtiny, Zdrav. středisko 516 439 404
22.11. MUDr. Tomášková Blansko, Pražská 1b 731 144 155
28.11. MUDr. Tomaštíková Adamov, Smetanovo nám. 327 516 446 398
29.11. MUDr. Vrtělová Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 455

Prosinec
5.12. MUDr. Well Adamov, Smetanovo nám. 327 516 447 605
6.12. MUDr. Zouharová Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 450

12.12. MUDr. Žilka Benešov, 19 516 467 313
13.12. MUDr. Adamová Letovice, Masarykovo náměstí 18 516 474 018
19.12. MDDr. Keprtová Boskovice, Lidická 8 516 456 109
20.12. MUDr. Stojanov Blansko, B. Němcové 1222/15 605 184 479
24.12. MDDr. Bočková Eva Kunštát, nám. ČSČK 38 516 462 203
25.12. MUDr. Bočková Jana Kunštát, nám. ČSČK 38 516 462 203
26.12. MUDr. Fenyk Letovice, Tyršova 15 516 474 310
27.12. MUDr. Grénarová Boskovice, Růžové nám. 16 774 710 550

1.1.2016 MUDr. Hanáková Blansko, Pražská 1b 516 418 788
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KALENDÁŘ AKCÍ NA LISTOPAD – PROSINEC 2015

Zdobení medových perníčků ........................................  sobota 21. 11. 2015
Zdobení medových perníků organizované veselickou knihovnou 
ve spolupráci s knihovnou v Suchdolu, začátek ve 13.00 hod.
v místnosti OV Suchdol

Slavnostní rozsvěcení vánočního stromu ve Veselici  .. sobota 28. 11. 2015
Prostranství na nové návsi, začátek v 15 hod.

Slavnostní rozsvěcení vánočního stromu ve Vavřinci  neděle 29. 11. 2015
Prostranství u kapličky, začátek v 15 hod.

Den otevřených dveří v KD Veselice ..............................  sobota 5. 12. 2015
Prohlídka nově zrekonstruovaných prostor, spojená 
s oslavou Mikuláše, začátek ve 14 hod., 
více o programu uvnitř zpravodaje  

Vánoce v knihovně  ........................................................  pátek 11. 12. 2015
Akce pro děti ve veselické knihovně, tvořivá dílna na téma Vánoc, 
poslech koled, zdobení vánočního stromku., začátek v 17 hod.    

Valná hromada  ............................................................  sobota 19. 12. 2015
Valná hromada TS Vavřinec, Spol. místnost Vavřinec,
začátek v 17 hod., 

Valná hromada  ............................................................  neděle 27. 12. 2015
Valná hromada SDH Vavřinec, Spol. místnost Vavřinec,
začátek v 17 hod.,     

Valná hromada  ........................................................... pondělí 28. 12. 2015
Valná hromada TJ Vavřinec, Spol. místnost Vavřinec,
začátek v 18 hod.,

SEZNAM JUBILANTŮ V OBDOBÍ ZÁŘÍ – ŘÍJEN 2015

Níže jsou uvedeni pouze občané, kteří písemně souhlasili se zveřejněním údajů 
v INFORMAČNÍM ZPRAVODAJI.

Jméno jubilanta Bydliště Věk

Kováč Rudolf Veselice 73 81 roků

Skoták Alois Veselice 4 86 roků

Kakáčová Věra Vavřinec 90 80 roků

Jubilantům srdečně blahopřejeme.
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komplexních geodetických prací 

 

�  Práce v ka tast ru  nemovi tost í  
�  Geometr ické p lány  
�  Pozemkové úpravy  
�  Technické  mapy  
�  Geodet ické  práce  ve  výs tavbě  
�  Speciá ln í  práce  inženýrské  geodéz ie  
�  Dig i ta l izace mapových podkladů  
�  Geograf ické  in formační  sys tém y -  G IS  

BLANSKO, Smetanova 6    
Blažek Leoš  

blazekl@geodezie-brno.cz 
  www.geodezie–brno.cz 

GB-geodezie, spol. s r.o. 

tel. 723 830 686 

Šička textilních doplňků k dětskému                                     
nábytku

Švadleny, šičky, střihači a podobné obory

Firma: DOMESTAV TREND s.r.o. 

             IČ 04145089

Pracoviště: Olomučany č.p.376

místo výkonu práce: Výrobní hala Olomučany 376,

                                     Josefov

Směnnost: jednosměnný provoz, plný nebo zkrácený

Pracovní  poměr: od 1.11.2015

Mzdové rozpětí od 70,- Kč

Pouze osoby se zdravotním postižením ( OZP)

Požadovaná praxe v šití. Možnost celoročního 

ubytování.

Pouze osoby se zdravotním 
postižením (OZP)

Požadovaná praxe v šití. 

Možnost celoročního ubytování.

Firma: DOMESTAV TREND s.r.o. 
IČ 04145089
Pracoviště: Olomučany č.p. 376

Šička textilních doplňků k dětskému nábytku
Švadleny, šičky, střihači a podobné obory

Kontakt: Hana Prudilová tel: 778 744 843

Místo výkonu práce: výrobní hala 
Olomučany 376,  Josefov

Směnnost: jednosměnný provoz,  
plný nebo zkrácený
Pracovní poměr: od 1.11.2015
Mzdové rozpětí od 70,- Kč



FOTOGRAFIE  
Z NEDÁVNÝCH AKCÍ 

V OBCI

Počítačový kurz pro seniory

Drakiáda ve Vavřinci

Drakiáda v MŠ Vavřinec

Loutkové představení  
v MŠ Vavřinec

Děti z MŠ Vavřinec ve 
veselické knihovně
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Cestovatelská beseda pořádaná 
knihovnou ve Veselici

7

9

8

11

10

Informační poutač na Muzeum 
včelařství ve Veselici

Drakiáda v Suchdole

Výstava Haló, haló, tady je 
Večerníček ve veselické knihovně 

Hallowenské „dýňování“
v Suchdolu
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Zájezd členů Veselické kapličky do Jaroměřic nad Rokytnou a Třebíče

Na titulní straně: Podzimní les v lokalitě Kněží hora u Vavřince
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